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ZÁPIS 
z jednání odborné komise Rady města č. 1/2021 

Komise kulturní,  

které se uskutečnilo 

ve čtvrtek 11. února 2021 v 20:00 hodin  

ONLINE 

 
 

Účastníci jednání: Mgr. Josef Wolf, Mgr. Eva Bočková, Mirka Stará, Kateřina 

Stráčková, Luboš Zemek, Michal Horkel 

 

Omluveni: Mgr. Ludmila Bartoníčková 

 

Komise na online jednání diskutovala vzhledem k pandemii nemoci Covid-19 a nejisté 

budoucnosti kulturního života ve městě v následujících několika měsících či dokonce 

celém roce pouze o jediném bodě a to rozdělení dotací v programu kultura pro rok 

2021. Všichni členové měli možnost nahlédnout jak do všech žádostí, tak i do 

vyúčtování za uplynulý kalendářní rok. 

Pro rok 2021 byly alokovány finanční prostředky z rozpočtu města na dotace z 

programu kultury ve výši 322 000 Kč, tedy o 28 000 Kč méně než v letech 2019 a 

2020. 

Finanční objem přijatých žádostí z programu podpory kultury pro rok 2021 činí 

431 000 Kč. V sumě tedy žádosti převyšují rozpočet programu kultury pro rok 

2021 o 109 000 Kč. 

Komise po pečlivém prostudování žádostí dospěla k jednomyslnému závěru a 

navrhuje: 

1) Žadatelům DS Heřman, ČCE, CČSH, PS Vlastislav, SAKO HM a Živé město 

vyhovět v plné výši požadované dotace, viz tabulka níže. Odůvodnění viz níže 

pod tabulkou. 

2) Žadateli Spolek Heřmani vyhovět v plné výši, tj. 4 000 Kč, na „Mikulášskou 

kulturní akci pro děti“, viz tabulka níže.  Odůvodnění viz níže pod tabulkou. 

Naopak v případě plánované akce „Nefestival“ nevyhovět, viz tabulka níže.  

Odůvodnění viz níže pod tabulkou. 

3) V případě žádosti žadatele Automotoklub HM, z.s. nevyhovět, viz tabulka níže. 

Odůvodnění viz níže pod tabulkou. 

 

http://www.hermanuv-mestec.cz/
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Žadatel: Požadovaná částka: Navržená částka: 

1. Automotoklub HM, 
z.s. 160 000 0 

2. DS Heřman 45 000 45 000 

3. ČCE 16 000 16 000 

4. CČSH 20 000 20 000 

5. PS Vlastislav 15 000 15 000 

  44 000 44 000 

6. SAKO HM 50 000 50 000 

7. Spolek Heřmani 54 000 4 000 

8. Živé město 27 000 27 000 

Součet: 431 000 221 000 

 

Odůvodnění doporučení komise Radě města: 

Ad 1) V případě žadatelů vyjmenovaných v tomto bodě je komise názoru, že těmto 

subjektům je vhodné vyhovět v plné výši jejich žádostí a to zejména z důvodů jejich 

zaměření na „živé“ konkrétní kulturní počiny v daném roce a tím i jejich přispění 

k pestrosti a četnosti kulturních akcí ve městě. Dále se pak jedná o spolky, které 

pravidelně žádají o dotaci na svojí pravidelnou činnost, na kterou jim Rada města 

každoročně dotace schvaluje, a tyto spolky svojí činnost provozují řádně dle pravidel 

pro poskytování dotací a přispívají výraznou měrou ke kulturnímu životu ve městě. 

Ad 2) U subjektu uvedenému v tomto bodě je komise toho názoru, že je vhodné 

z programu podpory kultury podpořit finančně v 100% výši kulturní akci zaměřenou 

na návštěvu Mikuláše v době vánoční a to i přesto, že žadatel neuvedl žádné 

zpřesňující informace. 

V případě  žádosti o dotaci na akci s názvem NEfestival je komise však opačného 

názoru a domnívá se, že by z programu podpory kultury tato akce být podpořena 

neměla. Hlavním důvodem k tomuto doporučení je skutečnost, že se nejedná o 

kulturní ale spíše výhradně sportovní akci. Komise si je vědomá, že tato akce se 

stala pravidelnou a populární a jako takové jí samozřejmě všichni její členové fandí a 

podporují ji. Také si je komise vědomá skutečnosti, že v min. dvou letech tuto akci 

doporučila finančně podpořit. Bylo tomu tak proto, že se jednalo o nový podnik a 

komise se domnívala při prvním ročníku, že se bude jednat o kulturně-sportovní akci 

vycházejíc z informací, které měla k dispozici od žadatele. Nicméně již v roce 

minulém jsme žadatele upozorňovali na to, že se jedná spíše o podnik sportovní, ale 

s výhradou jsme doporučili z programu podpory kultury tuto akci opět podpořit. Pro 

rok 2021 je komise opačného názoru a to i proto, že se domnívá, že by se z takovéto 

praxe mohl stát nebezpečný precedens, kdy žadatelé na sportovní či jakékoli jiné akce 

a aktivity nesouvisející s kulturou budou žádat o dotační prostředky z programu 

http://www.hermanuv-mestec.cz/
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podpory kultury či naopak, že žádosti na kulturní akce a aktivity budou předkládány 

v jiných dotačních programech, než které jim jsou určeny.  

Ad 3) V případě žádosti žadatele Automotoklub HM, z.s. má komise za to, že tato 

žádost odporuje čl. 1 odst. 2 Zásad pro poskytování dotací z rozpočtu města Heřmanův 

Městec, kde se uvádí: …Dotace se poskytuje zejména na účelové neinvestiční výdaje. 

Účel poskytnuté dotace je specifikován ve smlouvě o poskytnutí dotace. Ve 

výjimečných případech, schválených zastupitelstvem města, je možné poskytnout 

dotaci investiční.  

Komise se domnívá, že zbudování toalet v areálu letního kina v Autokempinku 

Konopáč je účelovým investičním výdajem. Pokud tomu tak není, prosíme Radu 

města, aby komisi sdělila jasná pravidla a vysvětlení, jak správně posoudit co jsou a co 

nejsou účelové neinvestiční a účelové investiční výdaje v jejím chápání pro budoucí 

doporučení komise Radě města. Komise nemá k dispozici ani informaci o tom, že by 

tato žádost byla schválená zastupitelstvem města, jak požadují Zásady pro poskytování 

dotací z rozpočtu města Heřmanův Městec. 

I v tomto případě se komise obává do budoucna precedentu, kdy se v programech, 

které jsou v jejich duchu určeny především na podporu spolků a jejich činnosti, budou 

objevovat žádosti nejrůznějších organizací požadující dotace na investice (toalety, 

sportovní kabiny, povrch hřiště, modernizace auditoria, vybudování letní scény apod.). 

Komise se domnívá, že žádosti tohoto typu by měly patřit do jiných kapitol rozpočtu 

města, pokud je město chce podporovat. Kulturní komise má za to, že podpora činnosti 

spolků a „živé kultury“ by mohla zásadně utrpět, pokud by z programu na podporu 

kultury měly být čerpány dotace i na účelové investiční výdaje. Výše těchto žádostí by 

mohla vést i k několikanásobnému převýšení rozpočtu v programu na podporu kultury 

v daném kalendářním roce. Analogicky se toto dle názorů komise týká i ostatních 

programů mimo kulturu. 

 

Resumé: 

Žádostem spolků Automotoklub HM, z.s. a spolku Heřmani na Nefestival komise 

odmítá vyhovět, jak vyplývá z výše uvedeného odůvodnění, z důvodů formálních. 

Komise má za to, že tyto žádosti nepatří do programu podpory kultury tak, jak je 

navržen, nebo pro jejich přijetí nebyly splněny podmínky. V žádném případě se 

komise svým doporučením Radě města nevyjadřuje ke kvalitě navrženého řešení toalet 

v letním kině v Autokempinku Konopáč ani ke kvalitě Nefestivalu a ani neříká, zda 

mají nebo nemají být tyto žádosti finančně podpořeny z jiných zdrojů města, neb se 

komise domnívá, že toto je s ohledem k výše uvedenému mimo její kompetence.  

Komise ke svým doporučením dospěla jednomyslně. 

http://www.hermanuv-mestec.cz/
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Dle návrhu komise přidělení dotací pro rok 2021 zbývá nepřidělených 101 000 

Kč. Tuto částku komise doporučuje přesunout do rezervy Rady města nebo do 

rezervy starosty města. 

 

Komise se Rady města dále táže, proč smějí o dotace v různých oblastech podpory 

města žádat pouze právnické osoby a nikoli fyzické? Jaký je rozdíl mezi pořadateli 

„Jan Novák“ a „Sněhuláci z.s.“? Komise navrhuje toto omezení zrušit. Argumentaci 

proč jsme samozřejmě v případě dotazu Rady města připraveni rozvinout. 

 

 

Zasedání komise bylo ukončeno ve 22:00 hodin. 

 

Zapsal: Mgr. Josef Wolf 

http://www.hermanuv-mestec.cz/

